
Protokół Nr XXXII/21 

 

z XXXII Sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 25 listopada 2021 r.  

  

 

Początek posiedzenia    - godz. 12:00 

Zakończenie     - godz. 15:50 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1 

 

Ad. 1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XXXII 

Sesję Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy. Zgodnie 

z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Na 

stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 i 2  do protokołu.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Brak wniosków.  

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2021 – 2028. 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2021 r. 

6. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy 

Dywity. 

7. Uchwała w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Dywity na lata 2021-2030. 

8. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Dywity z przeznaczeniem na 

dofinansowanie rozbudowy drogi krajowej nr 51 w rejonie miejscowości Dywity. 

9. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do Stowarzyszenia Miast, Gmin i 

Powiatów „Szlak Świętej Warmii” 

10. Uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Dywity z organizacjami 



pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok. 

11. Uchwała w sprawie diet i kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Dywity. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dywity. 

13. Przedstawienie wyników analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2020 rok. 

14. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XXXI  sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Obecnych było 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 13 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Magdalena Kilkowska, Danuta Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, 

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, 

Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki) 

Protokół Nr XXXII/21 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 25-11-2021  r. został przyjęty – 

załącznik nr 3 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – oddaje głos P. Wójtowi  

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  przedstawił informację w sprawie pracy 

między sesjami okresie  

      30.06.2021 r. do 29.09.2021 r. - załącznik nr 4 do protokołu. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania do informacji? 

- p. Zbigniew Glezman - prośbę o rozszerzenie informacji dotyczącej świetlicy w Ługwałdzie. 

Dochodzą do mnie głosy, że są społeczności, które obserwując postępowanie dotyczące 

budowy świetlicy w Ługwałdzie, są zszokowane tym, że Ługwałd 500-600 mieszkańców i 

buduje sobie tutaj nagle taką świetlicę za 1 700 000 zł. Generalnie budzi ta świetlica już 

kontrowersje u innych mieszkańców.  



Ługwałd czeka na świetlicę 25 lat. Ługwałd ma świetlicę w tej chwili w postaci jednej salki, 

plus jednego pomieszczenia na toaletę. Praktycznie nie nadaje się do użytku w szerszym 

gronie. Przypominam, że historycznie rzecz ujmując, Ługwałd właśnie z powodu tego, że ma 

świetlicę, czekał w kolejce dopóty dopóki świetlicę w Barkwedzie, w Nowych Wółkach, w 

Gadach, czyli tam, gdzie rzeczywiście nie było żadnej świetlicy. Więc ja bym prosił 

Koleżanki i Kolegów Radnych, ale też Pana Panie Wójcie, żebyście wsparli taką prawdziwą 

informację o tym, że Ługwałd długo czeka na tę świetlicę, i ta świetlica jest zasadna. To samo 

dotyczy ścieżki, chodnika. Tutaj bardzo się cieszę, że w końcu powstała koncepcja tego 

chodnika, bo ja od wielu, wielu lat powtarzam, że w Ługwałdzie jest 200 metrów chodnika i 

to byle jakiego. A Ługwałd w tej chwili ma 600 mieszkańców. Więc planowanie i później 

wykonanie takiej ścieżki, takiego chodnika, czy to ścieżki pieszo-rowerowej, jest jak 

najbardziej zasadne. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  Do mnie przyznam szczerze, że akurat takie 

sygnały nie docierają. To tak tyle. To w ramach takiego powiedzmy mojego punktu widzenia. 

Jeżeli chodzi o prawdziwość informacji. Staramy się zawsze przekazywać informacje według 

najlepszej swojej wiedzy. Ja również tak samo na informacje z prac między sesjami. Także 

tak, te informacje są prawdziwe, które mówią o tych kosztach. Ale takie są rzeczywiście 

koszty i tak sytuacja wygląda. 

- p. Magdalena Kilkowska - moje pytanie dotyczy działki nr 666/2 w obrębie Różnowo, która 

właśnie znajduje się za pętlą autobusową, na tak zwanym Różnowo Osiedle. Czy były w 

ogóle kiedykolwiek rozważania żeby tą działkę jednak pozostawić w zasobie gminnym na 

ewentualne przyszłe wykorzystanie? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  Nie, my tego nie rozważaliśmy dlatego, że 

kierujemy się zapisami planu miejscowego. Jeżeli chodzi o zasób gminny to mamy w 

Różnowie, Nowym Rożnowie ale i na granicy Stare -Nowe, parę działek takich, które są w 

zasobie i są do wykorzystania. Mogę potwierdzić, że rzeczywiście temat świetlicy w 

Ługwałdzie i w Różnowie, to był temat jeszcze poprzedniej kadencji Rady Gminy. I 

rzeczywiście te dwie inwestycje były zapisane w budżecie jeszcze wcześniej. Natomiast był 

duży problem z uzyskaniem dofinansowania dla tych inwestycji. Ale na początku tej kadencji, 

obecnej, udało się rzeczywiście w ramach dobrej kooperacji, wykorzystania szansy, 

wykorzystania środków pewnej rezerwy, która pojawiła się w Urzędzie Marszałkowskim, 

uzyskać dofinansowanie na te dwie inwestycje, ale jako jeden wniosek łączny. Czyli dwa 

przedsięwzięcia w ramach jednego wniosku. I każda z tych świetlic, mniej więcej ma 

zagwarantowane dofinansowanie w wysokości 500 000 zł. I mimo, że świetlica w Różnowie 

obecnie to będzie koszt około 3 300 000 zł po przetargu, w Ługwałdzie to będzie 1 700 000 

zł, to każda z tych świetlic ma zagwarantowane umownie, po realizacji inwestycji, w ramach 

refundacji te 500 000 zł, które miejmy nadzieję, uda nam się zwrócić. Także z tego punktu 

widzenia, te inwestycje są zasadne, bo jesteśmy też związani umowami, które zawarliśmy.  

- p. Bogumiła Brewka - Panie Wójcie, ja mam pytanie odnośnie tego Referatu Projektów 

Rozwojowych. Tam w punkcie 4 jest taka informacja, że w ramach projektu Centrum 

Projektów Polska Cyfrowa został złożony wniosek i zostało 12 punktów podłączonych do 

Internetu. To jakie to są punkty? I czy jeszcze ten projekt będzie kontynuowany dalej? Bo ja 

cały czas mówię o tej świetlicach wiejskich, które nie mają po prostu dostępu do Internetu. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  Jeżeli chodzi o konkretne lokalizacje, to ja 



teraz nie przytoczę ich. Ale mogę zapewnić, że dwie informacje do tyłu, jest bardzo 

szczegółowo opisany ten projekt i są te lokalizacji wskazane. Czy będzie możliwość 

kontynuacji? Zobaczymy. Zobaczymy jak to będzie działać obecnie. Także te lokalizacje, 

które wskazaliśmy wstępnie, to też było uzgadniane z tym podmiotem, który dawał 

dofinansowanie.  W najbliższym czasie będziemy chcieli doprowadzić do spotkania z firmą 

Nexera, która realizuje projekt w ramach Polski Cyfrowej. I w ramach której to, szkoła w 

Bukwałdzie ma już Internet, a w etapie miały być podłączenia już lokalnej społeczności w 

jakiś sposób tak jakby już z punktu dostępowego. Zobaczymy jak tutaj sytuacja wygląda, bo 

docierają do nas sygnały, że niestety nie jest to realizowane tak, jak to było zakładane w 

ramach konsultacji z mieszkańcami.  

-p. Magdalena Kilkowska - Ja mam dwa pytania w nawiązaniu do informacji Pana Wójta. 

Zgłoszono mi konieczność, więc ją przekazuję, przy okazji budowy dróg na osiedlu o to, że 

cała droga powiatowa, czyli ta asfaltowa, jest naniesione mnóstwo błota z tej budowy. W 

związku z tym, zwracam się tutaj z prośbą o przekazanie stosownym służbą, żeby to 

wyczyścić. I ta sama sytuacja została mi przekazana przy okazji budowy indywidualnej na 

Różnowo Osiedle. 

A druga to jest, przy okazji już tutaj poruszonego tematu tych punktów dostępowych Nexery, 

ja już zresztą zgłaszałam ten wniosek do Pana Wójta bezpośrednio, ale myślę, że to jest też 

wniosek trochę do Pani Przewodniczącej, żebyśmy zorganizowali do Pana Wójta jako tutaj 

osobą władną za Urząd Gminy, żeby zwrócił się tak jak rozmawialiśmy do Nexery 

bezpośrednio, czyli ich centrali, o wszelkie informacje na temat tych inwestycji, które są 

zaplanowane na terenie naszej gminy w ramach Polski Cyfrowej. I wówczas o 

zorganizowanie oczywiście przez Panią Przewodniczącą, jeśli będzie taka wola Radnych, ale 

myślę że będzie, spotkania informacyjnego, żebyśmy my te informacje uzyskali, ponieważ 

mieszkańcy bardzo intensywnie się domagają informacji, dopytują, a my tak naprawdę nie 

posiadamy żadnych innych informacji poza tymi, które Pan Wójt nam przekazał czy przy 

okazji tej sesji, czy poprzednich. Czyli jakby nie wiemy zupełnie, na jakim etapie ta cała 

inwestycja stoi. Oczywiście rozumiem, że Urząd nie jest tą jednostką, która w jakikolwiek 

sposób tutaj ma finansowanie, ale jako gospodarz tego terenu myślę, że moglibyśmy wystąpić 

z takim wnioskiem po prostu informacyjnym do Nexery, jak oni się dalej zapatrują na 

rozbudowę tych sieci na terenie naszej gminy. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  jeżeli chodzi o naszą inwestycję, to oczywiście 

to zrobimy bardzo szybko. Bo jeżeli to nasz inwestor, nasz wykonawca tą drogę powiatową 

troszeczkę zanieczyszcza, bo jest taka pogoda jaka jest, to postaramy się to szybko 

uporządkować. Jeżeli chodzi o jakieś inwestycje lokalne, to zwrócimy uwagę. Myślę, że to 

PSD tutaj przyjedzie i po prostu w ramach takiego bieżącego nadzoru także wskaże, że pewne 

rzeczy do poprawienia, i że nie można tego asfaltu w taki sposób zanieczyszczać. Także 

dziękuję za uwagę w tym zakresie. Jeżeli chodzi o Nexerę, to tak, od jakiegoś czasu już o tym 

także rozmawiamy wewnętrznie w Urzędzie, że od ostatniego spotkania z przedstawicielem 

tej firmy minęło już trochę czasu. I tutaj wiem, że Pan Sekretarz wspólnie z Panem 

Kierownikiem Referatu NTI, organizuje to spotkanie i myślę, że już jakiś tam postęp w tym 

zakresie jest. 

Natomiast jeżeli mówimy jeszcze o Powiatowej Służbie Drogowej, to może ja tak troszeczkę 

wyjdę przed szereg ale myślę, że warto o tym wspomnieć. Bo na krzyżówkach Barczewskich 



tam zostało troszeczkę zdjętego asfaltu. Te drogi na Krzyżówkach mają być wypoziomowane 

tak, żeby można było z nich korzystać w miarę dobrze. I to jest w ramach realizacji tzw. dużej 

pętli, czyli modernizacji drogi od Spręcowa do Barczewa przez naszą gminę. Natomiast ja 

wczoraj uczestniczyłem w spotkaniu ze Starostą Olsztyńskim i podnosiłem także temat 

konieczności modernizacji tego odcinka od Krzyżówek Barczewskich, na kierunek Wadąg. 

Starosta jak najbardziej tę inwestycję i ten jakby zakres również popiera. Natomiast wszystko 

właśnie rozbija się o kwestie pieniędzy. My jako gmina złożyliśmy jakiś czas temu wniosek 

do MOF-u w ramach rezerwacji środków z Unii Europejskiej, aby tę inwestycje potraktować 

jako tzw. priorytetową strategiczną i żeby można było zabezpieczyć tam środki bez 

konieczności konkursów. Tutaj jeszcze nie wiemy, jaka będzie decyzja. Natomiast jest też 

taka deklaracja, że jeżeli pojawią się do wykorzystania środki w ramach Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego z dotychczasowych projektów, to Pan Starosta będzie chciał przekazać, czy 

zaaplikować o te środki na modernizację tego odcinka . 

-p. Magdalena Kilkowska -  w związku z tym jeszcze jedno pytanie, czy ona zostanie 

uzupełniona już teraz na etapie jeszcze tym jesiennym? Czy to są dopiero przyszłoroczne 

plany wyrównania? Chodzi mi o samo skrzyżowanie, tak. Nie mówię tutaj oczywiście o 

budowie nawierzchni w fragmencie drogi na Słup, ale bardziej chodzi mi tutaj o sam obszar 

skrzyżowania. Bo tam są po prostu w tej chwili trochę garby i tak też nie wiem, czy 

wystarczająco jest oznakowane tak, że został ten asfalt tam zdjęty, bo ta droga jest troszeczkę 

teraz znowu inaczej niż była wcześniej. Jest dosyć duży uskok. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  konkretnie nie wiem, jaki będzie dzień i data 

tej realizacji, ale to jest w ramach tej dużej pętli, czyli tej inwestycji obecnie. Czyli myślę, że 

to na dniach powinno nastąpić. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – związku z pytaniem Pani Radnej Magdaleny 

Kilkowskiej odnośnie firmy Nexera, to w Tuławkach od dwóch tygodni chodzą 

przedstawiciele tej firmy roznosząc deklaracje i umowy, ale Tuławki zostały podzielone na 

pół. Internet będą miały Tuławki od strony kościoła, w stronę Gradek, a przed krzyżówkami 

nie objęty został nikt, oprócz budynku świetlicy wiejskiej. Dlatego dla mnie to jest bardzo 

dziwne. Mieszkańcy bloków, gdzie jest 36 rodzin w jednym miejscu, nie będą objęci tym 

Internetem.  

-p. Zbigniew Glezman - a chciałem tylko dołożyć jeszcze jedną prośbę do tego tematu 

Internetu. Otóż te punkty dostępowe, które są zrobione m.in. w Ługwałdzie, od wielu lat nie 

działają. Natomiast jest ich właściciel, tak. Jest ktoś, kto decyduje, czy można tam się wpiąć i 

na jakich zasadach. Przypuszczam, że nie ma danych jednoznacznych, ale przypuszczam, że 

Urząd Marszałkowski nad tym trzyma pieczę. I prośba moja jest taka, żeby właśnie do tego 

grona, które miałoby wyjaśnić nam sytuację, wszystkim mieszkańcom Gminy Dywity, oprócz 

Nexery, trzeba było by zaprosić też przedstawicieli dysponentów tych punktów. 

Przypuszczam, że to właśnie Urzędu Marszałkowskiego, żeby nam wytłumaczyli też, na 

jakich zasadach możliwe jest włączenie się firm prywatnych, firm komercyjnych 

zewnętrznych, żeby ten Internet w ramach miejscowości rozprowadzić i udostępnić. 

-p. Danuta Kryszałowicz - Ja tylko podziękuję za dokumenty, które otrzymałam w sprawie 

firmy Nexera na moje pytanie z poprzedniej sesji, z których oczywiście za wiele nie wynika 

też, bo nie może. Natomiast już nie będę o tym dłużej mówiła, bo już dość dużą reklamę 

firmie Nexera dzisiaj myślę podczas tego posiedzenia, swoimi głosami zrobiliśmy. Natomiast 



chcę poprosić w kontekście też informacji Pana Wójta z pracy między sesjami o taką rzecz. 

I w kontekście tego, że będziemy przekazywali kolejne pieniądze na inwestycje związane z 

budową wielkiej pętli. Chodzi mi o przystanek w miejscowości Sętal, w kierunku na 

Spręcowo. Bardzo dziękuję, bo tam gmina już zrealizowała tą inwestycję wiaty dla 

oczekujących na przystanku. Natomiast przystanek jak już o tym mówiłam kiedyś tam, jest 

zlokalizowany w takim dość niefortunnym miejscu- tuż przy bagnie i na przeciwko stawku. I 

ja wnioskowałam do powiatu, po zwołaniu tam dwóch takich wizji lokalnych w terenie o to, 

żeby ta platforma, na której oczekują dzieci, bo głównie to dzieci dojeżdżające do szkoły w 

Spręcowie tam czekają, żeby była odgrodzona barierkami od tego terenu bagiennego. 

I obiecano, że to będzie, natomiast bardzo się to przedłuża . Dlatego chciałabym głosując za 

tym, żeby resztę pieniędzy przekazywać, żeby była też jakby taka dobra wola powiatu, 

Powiatowej Służby Drogowej, żeby po prostu te problemy rozwiązywać te pilne lub bieżące. 

-p. Tadeusz Bielicki- Moje pytanie Panie Wójcie. Chodzi o to wieżę w kierunku na Rozgity 

jak się jedzie. Tam było na tej górce i została rozebrana. Czy ten wariant był brany pod 

uwagę, żeby tam powrócić do tej wieży? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - Jeśli chodzi o maszt na Rozgitach, został 

rozebrany ponieważ skończyła się umowa dzierżawy z właścicielem gruntu. Z tego co mi 

wiadomo. 

 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2021 – 2028. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dywity na lata 2021 – 2028, 

poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 



Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2021 – 2028, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXII/297/21 – 

stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 6. Uchwała w sprawie uchwalenia zmian do budżetu Gminy Dywity na 2021r. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmian w budżecie Gminy Dywity na 2021r., poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmian do budżetu Gminy Dywity na 2021r., została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXII/298/21 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. 6. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy 

Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji z mieszkańcami gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy 

Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXII/299/21 – stanowi zał. nr 6 do 

protokołu. 

 

Ad. 7.  Uchwała w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Dywity na lata 2021-2030. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja spoeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie określenia trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Dywity na lata 2021-2030, poddaję pod 

głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 



Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Dywity na lata 2021-2030, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XXXII/300/21 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 8. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy Dywity z przeznaczeniem na 

dofinansowanie rozbudowy drogi krajowej nr 51 w rejonie miejscowości Dywity. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – chciałabym tutaj wnieść 

autopoprawkę do nazwy tej uchwały. Uchwała miałaby brzmienie "w sprawie przekazania 

środków finansowych z budżetu gminy Dywity, z przeznaczeniem na dofinansowanie 

rozbudowy skrzyżowania Drogi Krajowej nr 51, w rejonie miejscowości Dywity" 

Kto z Państwa jest za wprowadzeniem autopoprawki? 

Obecnych było 13 radnych. 

Za zagłosowało radnych             - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przekazania środków finansowych 

z budżetu gminy Dywity, z przeznaczeniem na dofinansowanie rozbudowy skrzyżowania 

Drogi Krajowej nr 51, w rejonie miejscowości Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 



przeciw      - 1 (Danuta Kryszałowicz ) 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 12 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Krzysztof 

Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska Renata, Kamińska 

Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych z budżetu gminy Dywity, z 

przeznaczeniem na dofinansowanie rozbudowy skrzyżowania Drogi Krajowej nr 51, w 

rejonie miejscowości Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXII/301/21 – 

stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Ad. 9. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do Stowarzyszenia Miast, Gmin 

i Powiatów „Szlak Świętej Warmii” 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do 

Stowarzyszenia Miast, Gmin i Powiatów „Szlak Świętej Warmii”, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Dywity do Stowarzyszenia Miast, Gmin i 

Powiatów „Szlak Świętej Warmii”, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XXXII/301/21 – stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Dywity z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 



2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie programu współpracy Gminy 

Dywity z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2022 rok, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 13 radnych 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0  

Za podjęciem zagłosowało - 13 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Zbigniew Glezman, Magalena Kilkowska, 

Janusz Jędrzejewski, Bogdan Rudnicki) 

Uchwała w sprawie programu współpracy Gminy Dywity z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok, została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XXXII/302/21 – stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

 

Ad. 11. Uchwała w sprawie diet i kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – odczytała uzasadnienie do 

uchwały. Projekt uchwały był omawiany na Komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – proszę o opinię komisję budżetu 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie diet i kosztów podróży służbowych 

dla radnych Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 13 



przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu   - 3 (tj. Bogdan Rudnicki, Danuta Kryszałowicz, 

Zbigniew Glezman)  

Za podjęciem zagłosowało - 10 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Krzysztof 

Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska Renata, Kamińska 

Bogusława, Pszczoła Dorota, Magdalena Kilkowska, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie diet i kosztów podróży służbowych dla radnych Gminy Dywity, 

została podjęta i zarejestrowana pod Nr Nr XXXII/304/21 – stanowi zał. nr 11 do 

protokołu. 

Ad. 12.  Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – odczytała uzasadnienie wraz z 

uchwałą.  

Projekt uchwały był omawiany na Komisjach, czy są pytania? 

-p. Zbigniew Glezman - ani Przewodnicząca, chciałem tak zapytać, żebyśmy się dobrze 

rozumieli. Podwyższenie, bo to jest de facto podwyższenie wynagrodzenia Pana Wójta, nie 

wynika bezpośrednio tylko i wyłącznie z tych rozporządzeń o których Pani mówiła, i nie 

wynika tylko i wyłącznie z tego, że chcemy zrekompensować Panu Wójtowi 

wynagrodzenie, ale też jest formą podwyższającą wynagrodzenie Wójta do maksymalnej 

wielkości, tak? Czyli nie jest to tylko rekompensata. Bo jeżeli byłaby to rekompensata za 

utracone wynagrodzenie spowodowane zmianami przez przepisy, które Pani przytoczyła, to 

by oznaczało, że miałoby pewne konsekwencje do wyrównania trzy miesiące. Ale to jest 

konsekwencja do następnej regulacji wynagrodzenia przez Radę Gminy, tak? 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – tak. 

-p. Magdalena Kilkowska - ja bym chciała tylko w swoim imieniu powiedzieć, że nie 

zgadzam się z uzasadnieniem do tej uchwały przygotowanym przez biuro. Ja na komisji 

zwracałam uwagę, żeby nie posługiwać się terminem o obniżonej stawce wynagrodzenia 

Wójta, ponieważ w momencie, kiedy weszła ustawa, o której tu jest zresztą umowa, to Pan 

Wójt nie był wówczas jeszcze na stanowisku wójta. Więc to jest moja jedyna uwaga. Może 

jeszcze tylko dodam, że obecna Rada Gminy Dywity nigdy nie podejmowała decyzji o 

obniżeniu obecnemu Wójtowi Jego wynagrodzenia. To wynikało bezpośrednio z przepisów, 

które zostały uchwalone przed tym, jak Pan Wójt został powołany na to stanowisko. 

 



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak –  proszę o opinię komisję budżetu 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Dywity, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 11 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 2 (tj. Zbigniew Glezman, Bogdan Rudnicki)  

Za podjęciem zagłosowało - 11 radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Urszula Derlacz, Danuta 

Kryszałowicz, Krzysztof Kulas, Sabina Robak, Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Kaszubska 

Renata, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Magdalena Kilkowska, Janusz Jędrzejewski) 

Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dywity, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XXXII/305/21 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity -  przede wszystkim chciałem bardzo serdecznie 

podziękować Państwu Radnym za tą uchwałę, którą traktuje jako swego rodzaju także 

docenienie mojej pracy. Ponieważ tak jak Pani Skarbnik wskazała, te 20% tych środków, o 

których Pani Przewodnicząca wskazał jako środków maksymalnych, rzeczywiście Rada 

Gminy Dywity mogła przyznać lub też nie przyznać. Fakt faktem, że te 80% kwoty 

maksymalnej, to również wynagrodzenie, które będą pobierali już niejako z automatu 

wójtowie gmin 2-4 tysięcznych. Dodamy, że w naszej gminie mieszkańców mamy ponad 12 

000 osób. Także bardzo dziękuję za to docenienie i te dodatkowe niejako 20% od tej kwoty 

tej, którą ustawowo minimum ustawa i zmiany przepisów gwarantowała. Rzeczywiście w 

uzasadnieniu, ja nie brałem udziału bezpośrednio w przygotowaniu tej uchwały, natomiast w 

uzasadnieniu rzeczywiście pojawiło się sformułowanie "obniżenie wynagrodzenia". Tak w 

praktyce to wyglądało, że przed rozpoczęciem nowej kadencji, wszystkim wójtom, 

burmistrzom jako automatycznie obniżono wynagrodzenie w stosunku do tego, jakie 

panowało w poprzedniej kadencji. Było to obniżenie na 3 miesiące przed rozpoczęciem nowej 

kadencji. Owszem Rada nowej kadencji tego nie uczyniła, ale de facto te konsekwencje z tych 

paru miesięcy przed rozpoczęciem nowej kadencji, to już dotknęły jakby wszystkich wójtów, 

burmistrzów, którzy rozpoczęli nową kadencję w swoich samorządach. 

Ad. 13. Przedstawienie wyników analizy oświadczeń majątkowych radnych za 2020 rok. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – przedstawiła analizę 

oświadczeń majątkowych. 

Ad. 14. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

-p. Sabina Robak - w imieniu mieszkańców, chciałabym prosić o zamieszczenie informacji 

dotyczącej poboru krwi w Dywitach. I druga sprawa podobnie, proszę o zamieszczenie 



informacji dotyczącej wykonywania szczepień przeciw Covid, który nie odbywa się w 

Dywitach w ośrodku, tylko na Wadągu na ul. Kochanowskiego. 

-p. Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy Na ostatnim posiedzeniu Rady Społecznej, na 

którym poszliśmy temat poboru krwi. Pani Dyrektor stwierdziła, że już ten pobór działa, a w 

zasadzie od przyszłego tygodnia, że będzie działał. Jako jedną z form komunikacji pokazała 

również stronę internetową, która już ma działać. 

-p. Krzysztof Kulas - Wychodząc naprzeciw tutaj prośbą mieszkańców odnośnie Internetu 

firmy Nexel, chcielibyśmy powołać Komisję Inwestycji, na którą chciałbym zaprosić 

przedstawicieli tej firmy, żeby nam wyjaśniła na jakim etapie jesteśmy, w jaki sposób 

odbywają się procedury i jak to się odbywa. 

-p. Magdalena Kilkowska - Ja mam dwie sprawy do poruszenia. Jedna jest troszkę związana z 

tym, co pojawiło się w budżecie już na etapie uchwały, głosowania uchwały i nie zdążyłam 

zapytać. Wiąże się to z tym, że zwiększyła się dopłata z Budżetu Gminy Dywity na dzieci 

uczęszczające do innych przedszkoli poza terenem naszej gminy, czyli oczywiście 

finansujemy ich pobyt. I mam pytanie, czy wiadomo już, jak postępuje proces tutaj 

modernizacyjny przedszkola w Dywitach? Ile więcej miejsc będziemy w stanie wygenerować 

po modernizacji obiektu? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity - staramy się już od jakiegoś czasu postępować, 

żeby modernizować część przedszkola w Dywitach, należało kupić, a właściwie 

zorganizować, ale kupiliśmy lokal mieszkalny, żeby lokatora można było przenieść do 

nowego lokalu. To się zdarzyło w połowie roku. Udało nam się uzyskać także dofinansowanie 

na ten zakupu lokalu. Lokatora już nie ma. Jest wykonana inwentaryzacja obiektu, bo obiekt 

jest z okresu powiedzmy dawnego, w którym budowało się z czego się miało i co się miało. 

Więc to nie jest taki obiekt, który ma pełną dokumentację i teraz, żeby go przeprojektować, to 

trzeba było go najpierw zinwentaryzować. Ta inwentaryzacja kosztowała nas trochę pieniędzy 

i czasu. I dopiero w oparciu o tą inwentaryzację, będziemy przygotowywać projekt 

budowlany. I teraz dopiero w zależności od tego, jak będzie można przebudować tę część 

lokatorską nazwijmy to "dawną", to tyle będziemy w stanie jakby pomieścić, czy stworzyć 

pomieszczenia dla nowych podopiecznych, naszych maluchów. Ale ile? To nie powiem teraz. 

Bo po prostu to będzie wynikało z tego projektu budowlanego. 

p. Magdalena Kilkowska -  mam jeszcze drugi temat do poruszenia, który już poruszałam 

również na komisjach, ale wydaje mi się on na tyle ważny, że warto go też poruszyć 

publicznie poza grono Rady. Dotyczył on Referatu Gospodarki Komunalnej oraz działań 

podjętych przez referat w związku z uszczelnieniem finansowania sieci wodociągowej oraz 

kanalizacyjnej na terenie gminy. Ja zwróciłam się wówczas z prośbą do Pani Przewodniczącej 

o to, żebyśmy my, jako Radni również wystosowali taki apel do mieszkańców, czyli w formie 



listu otwartego. To jest oczywiście do przedyskutowania między nami. Natomiast chciałabym 

przynajmniej w swoim imieniu podkreślić, mam nadzieję, że również Koleżanek i Kolegów, 

że wspieramy w tym zakresie jak najbardziej działania referatu dlatego, że nie może być 

sytuacji, w której część mieszkańców rzetelnie i uczciwie płaci za zużyte, wykorzystane 

media, a część niestety krótko mówiąc, nie robi tego, okradając cały system z pieniędzy. 

-p. Bogumiła Brewka - w imieniu Pani Sołtys z Brąswałdu, jak również mieszkańców, 

chciałabym bardzo serdecznie zaprosić mieszkańców, Kolegów i Koleżanki Radnych na 

kiermasz charytatywny jaki jest w Brąswałdzie w sobotę 27-go. Pani Sołtys razem z Radą 

Sołecka oraz z mieszkańcami będzie zbierała na chore serduszko Oleńki. 

-p. Danuta Kryszałowicz - w kontekście podwyżek diet radnych, chciałabym zwrócić uwagę, 

że może należałoby podnieść diety sołtysów. 

 

Brak pytań. 

 

Przewodnicząca zamknęła XXXII/21 sesję Rady Gminy Dywity. 
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